

2015

Proposed the blueprint

设想提出



2015年中国残联提出建设康复大学，得到国务院领导的高度重视和相关部门的大力支持，先后纳入国家“十三五”规划和三个国家级专项规划。

In 2015, the China Disabled Persons' Federation proposed to build a University of Health and Rehabilitation Sciences, which was highly valued by the leadership of the State Council and strongly supported by relevant departments. The proposal was included in the "Thirteenth Five-Year Plan" and three National-level Major Projects.

2017

National plan

国家规划

2017年1月10日，国办印发《国家教育事业发展规划“十三五”规划》（国发〔2017〕4号）“支持建设康复大学，加快培养康复人才”写入规划。

On January 10, 2017, the "13th Five-Year Plan" for the Development of National Education (No. 4 S.C. (2017)) was released by the State Council. "To support the construction of the UHRS and accelerate the cultivation of talents in the field of health and rehabilitation" was added to the Plan.

2017年1月23日，国办印发《“十三五”推进基本公共服务均等化规划》（国发〔2017〕9号），将“建设康复大学”作为残疾人基本公共服务的保障措施之一。

On January 23, 2017, the "13th Five-Year Plan" for Promoting the Equalized Planning of Basic Public Services (No.9 S.C. (2017)) was released by the State Council. "To build the University of Health and Rehabilitation Sciences" became one of the safeguards for basic public services for the disabled people. vw vw

2016

国家规划

National plan

2016年3月17日，《国民经济和社会发展第十三个五年规划纲要》正式发布。“建设康复大学，培养康复专业技术人才”写入规划。

On March 17, 2016, the Outline of the 13th Five-Year Plan for Economic and Social Development of the People's Republic of China was released officially. "To build a University of Health and Rehabilitation Science and develop professional talents in this field" was added to the Plan.



2016年8月3日，国办印发《“十三五”加快残疾人小康进程规划纲要》（国发〔2016〕47号）“建设康复大学，加快康复高等教育发展和专业人才培养”被列为36项重点任务分工之一。

On August 3, 2016, the Outline of the "13th Five-Year Plan" for Accelerating the Moderate Prosperity of the Disabled People (No. 47 S.C. (2016)) was released by the State Council. "To build the University of Health and Rehabilitation Sciences and speed up the development of higher education and the cultivation of professional talents in the field of health and rehabilitation science" was listed as one item of 36 key tasks.



2019

Selected Qingdao as the site

选址青岛



2019年3月9日，经中国残联、山东省多次会商，康复大学最终落地青岛。

After several consultations, on March 9, 2019, the China Disabled Persons' Federation and Shandong government determined to establish the UHRS in Qingdao.

2019

Promoted the construction together

合力推进

2019年7月3日，中国残联、国家卫生健康委、山东省委联合成立以刘家义、张海迪为组长的康复大学建设推进领导小组。

On July 3, 2019, the China Disabled Persons' Federation, the National Health Commission, and the Shandong Provincial Party Committee jointly established a Leading Group for the construction. Liu Jiayi and Zhang Haidi were appointed as team leaders.



2018

部际协调

Inter-departmental coordination

2018年12月14日，教育部与中国残联举行康复大学建设座谈会，教育部相关领导明确表示，全力支持康复大学建设工作。

On December 14, 2018, the Ministry of Education and the China Disabled Persons' Federation held a forum on constructing the UHRS. The leaders of the Ministry of Education made it clearly that they would fully support such construction of the UHRS.



2019

揭牌筹建

Officially launched the construction

2019年3月29日，国家卫生健康委表示，愿与中国残联、山东省共同推动康复大学建设与发展。

2019年5月3日，山东省政府、中国残联和国家卫生健康委联合向教育部提交《关于申请筹建康复大学的函》。

2019年5月19日，山东省委成立康复大学（筹）领导小组、临时党委。

2019年6月4日，教育部批复支持康复大学筹建。

2019年6月11日，刘家义、马晓伟、张海迪、陈冯富珍、王清宪共同为康复大学（筹）揭牌。

On March 29, 2019, the National Health Commission expressed its willingness to promote the construction and development of the UHRS with the China Disabled Persons' Federation and Shandong government.

On May 3, 2019, the Shandong Government, the China Disabled Persons' Federation and the National Health Commission jointly submitted The Letter of Application for Constructing the UHRS to the Ministry of Education.

On May 19, 2019, the Shandong Provincial Party Committee established a Leading Group and a Temporary Party Committee for the UHRS.

On June 4, 2019, the Ministry of Education approved the construction of the UHRS.

On June 11, 2019, Liu Jiayi, Ma Xiaowei, Zhang Haidi, Chen Fengfuzhen, Wang Qingxian jointly unveiled the nameplate of University of Health and Rehabilitation Sciences.

2020 顶格推进

Promoted the construction as a priority

2020年，时任山东省委书记刘家义同志就康复大学建设工作作出七次重要批示，进行了三次专题调度。李干杰省长高度重视康复大学项目建设，多次批示、了解有关情况。

In 2020, Liu Jiayi, the Secretary, made 7 major instructions on the UHRS construction and conducted 3 special scheduling. Meanwhile, Li Ganjie, the Governor, paid great importance to the UHRS project and repeatedly learned about and gave instructions on relevant situations.

2020 扎实落实

Solid implementation

2020年1月，召开校园概念性规划设计方案评审会；3月启动校区土石方整理，校区建设开工；5月，形成校园建筑单体方案设计和施工图设计。

2020年10月，全职引进美国德克萨斯大学休斯顿健康科学中心周平教授康复工程团队，签约中国科学院苏国辉院士团队，高水平人才招聘工作正式启动。

2020年联合招生26名博士研究生、5名硕士研究生，开启了公办大学高水平人才培养的崭新探索；12月，首届联合培养博士研究生座谈会在济南召开。

In January 2020, a review meeting for the conceptual planning and design of the campus was held; in March, the campus's earthwork was put in order and the construction launched; in May, the design plan and construction drawing of the individual buildings of the campus was completed.

In October 2020, the rehabilitation engineering team of Professor Zhou Ping from the UT Health Science Center at Houston, the University of Texas was introduced at full time. Plus, the Academician team of Su Guohui of the Chinese Academy of Sciences was employed. The recruitment of high-level talents launched officially.

In 2020, 26 doctoral students and 5 postgraduate students were jointly admitted to the UHRS, which opened a new exploration in cultivating high-level talents in public universities; in December, the first forum on joint training of doctoral students was held in Jinan.

2019 领导重视

The leadership valued the construction



2019年3月22日，中国残联向国务院上报了《中国残联关于推进康复大学建设情况的报告》。

2019年11月21日，中国残联、国家卫生健康委、教育部、发展改革委、财政部、人社部和山东省召开了康复大学建设推进领导小组第一次会议。

On March 22, 2019, the China Disabled Persons' Federation submitted the Report of the China Disabled Persons' Federation on Promoting the Construction of the University of Health and Rehabilitation Sciences to the State Council.

On November 21, 2019, the China Disabled Persons' Federation, the National Health Commission, the Ministry of Education, the National Development and Reform Commission, the Ministry of Finance, the Ministry of Human Resources and Social Security, and Shandong Government held the first conference of the Leading Group for the construction of the UHRS.



2021 合力推进

Promoted the construction together

3月12日,《国民经济和社会发展第十四个五年规划纲要》正式发布,“建成康复大学”写入规划。

3月17日,康复大学(筹)建设推进会在青岛举行。会上,省委批准中国工程院董尔丹院士为康复大学(筹)领导小组副组长挂帅筹建工作,时任山东省省委书记刘家义为董尔丹院士颁发聘书。

6月2日,全国政协常委、中国残联主席张海迪,全国政协常委于革胜一行莅临康复大学(筹),调研筹建工作。

10月12日,国务委员王勇,民政部部长李纪恒,省委副书记、省长周乃翔,中国残联主席张海迪一行,考察康复大学建设工作。王勇同志指出,要以加快建设一流康复大学为契机,多渠道培养康复人才,为促进康复事业高质量发展提供有力支撑。

On March 12, 2021, the Outline of the Fourteenth Five-Year Plan for Economic and Social Development of the People's Republic of China was officially released. "To build the University of Health and Rehabilitation Sciences" has been a contentious issue in the Plan.

On March 17, 2021, the Construction Promotion Conference of the UHRS was held in Qingdao. At the conference, the Provincial Party Committee approved Dong Erdan, academician of the Chinese Academy of Engineering, as the deputy leader of the UHRS Leading Group in charge of general work. And Liu Jiayi, the Secretary, awarded the letter of appointment to him.

On June 2, 2021, Zhang Haidi, Member of CPPCC National Committee and President of China Disabled Persons' Federation, and Yu Gesheng, Member of CPPCC National Committee, accompanied by their entourage, visited the UHRS and conducted a research on the general work.

On October 12, 2021, Wang Yong, State Councilor, Li Jiheng, Minister of Civil Affairs, Zhou Naixiang, Deputy Secretary of CPC Provincial Committee and Provincial Governor, and Zhang Haidi, President of China Disabled Persons' Federation, accompanied by their entourage, checked the construction progress of the UHRS. Comrade Wang Yong has made it clear that the opportunity of accelerating the construction of this first-class university should be utilized to train relevant talents who can strongly advance the high-quality rehabilitation development through a diversity of channels.

2022 合力推进

Promoted the construction together

4月23日,习近平总书记就康复大学建设做出重要批示,有关中央领导同志也提出了明确的指示要求。此前,中国残联张海迪主席就康复大学建设工作向习近平总书记呈报了汇报信。

5月20日,教育部、中国残联召开康复大学建设协商会议,贯彻落实习近平总书记重要批示和中央领导批示要求,学习贯彻康复大学建设协商会议精神,研究加快推进康复大学建设措施。

On April 23, 2022, General Secretary Xi Jinping made important instructions on the construction of the UHRS, and the relevant central leadership also delivered explicit directions. Before that, Zhang Haidi, President of China Disabled Persons' Federation, submitted a report to General Secretary Xi Jinping on the construction of the UHRS.

On May 20, a construction consultative meeting on the UHRS was jointly convened by the Ministry of Education and the China Disabled Persons' Federation. At the meeting, the instructions of General Secretary Xi Jinping and the central leadership were implemented and the spirit of the meeting was studied, in order to work out the measures to advance the UHRS construction.





2022

合力推进

Promoted the construction together

8月9日，康复大学直属附属医院建设工作会议召开。青岛市市立医院作为康复大学直属附属医院，使用青岛市市立医院、康复大学青岛医院两个名称。

8月23日，省委教育工委常务副书记、省教育厅党组书记、厅长李明一行莅临康复大学调研指导工作。指出要坚持走高质量内涵式发展之路，既建好“大楼”，又引育好“大师”，努力培养适应新时代人民生命健康事业需求的“大才”。

8月31日，山东省委副书记、青岛市委书记、康复大学（筹）领导小组组长、临时党委书记陆治原调研康复大学筹建工作。指出要建设一流校园，打造一流学科，引育一流人才，搭建一流平台，布局一流产业园区，彰显康复办学特色，加快建设高质量、高水平的高等学府。

On August 9, 2022, a meeting on constructing the directly affiliated hospital of the UHRS was held. Qingdao Municipal Hospital, the hospital directly affiliated with the UHRS, may be called Qingdao Municipal Hospital or Qingdao Hospital of the UHRS.

On August 23, 2022, Li Ming, Deputy Executive Secretary of Provincial Committee on Education, Party Secretary of Provincial Department of Education, accompanied by his entourage, visited the UHRS and offered guidance on the general work. Li made it clear that the superior development oriented by connotation should be pursued, so as to build “solid buildings” and lead the education of “special talents”, thus cultivating the “backbone” that can promote the development of people’s life and health in the new era.

On August 31, 2022, Lu Zhiyuan, Deputy Secretary of Shandong Provincial Party Committee, Secretary of Qingdao Municipal Party Committee, Leader of the UHRS Leading Group, and Interim Secretary of the Party Committee, carried out a research on the general work of the UHRS. Lu pointed out that an outstanding university equipped with top disciplines and talents should be built to serve as a first-class platform and industrial park that displays the characteristics of schooling, thus speeding up the establishment of higher education at a high level of quality.

